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PROTOKÓŁ Nr LV/2023 

z Sesji  Rady Miejskiej w Tucznie z 
z dnia 29 czerwca 2023r. 

 
Na podstawie listy obecności w posiedzeniu Rady Miejskiej w Tucznie uczestniczyło o godzinie 12:00 14 
Radnych.  
Posiedzenie odbyło się w Gminnym Ośrodku Kultury w Tucznie, ul. Wolności 26A, 78-640 Tuczno 
Otwarto posiedzenie. 
 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli także następujący goście: 
 
1. Burmistrz Tuczna – Krzysztof Mikołajczyk 
2. Zastępca Burmistrza – Alicja Wdowińska 
3. Skarbnik Gminy – Violetta Stępień 

 
 
Ad. pkt. 1. 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
Przewodnicząca rozpoczęła obrady oraz stwierdziła quorum. 
 
Ad. pkt. 2 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodnicząca odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie LV Sesji Rady Miejskiej w Tucznie i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej w Tucznie. 
4. Informacja Burmistrza Tuczna z działalności międzysesyjnej. 
5. Przedstawienie raportu o stanie gminy za 2022 rok. 
a) Debata nad raportem. 
6. Podjęcie Uchwały Nr LV/426/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Tuczna wotum zaufania. 
7. Podjęcie Uchwały Nr LV/427/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2022 rok. 
8. Absolutorium dla Burmistrza Tuczna: 
a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy Tuczno za 
2022 rok; 
b) przedstawienie opinii przez Komisję Spraw Społecznych i Budżetu oraz Komisję Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska o wykonaniu budżetu gminy Tuczno za 2022 rok; 
c) odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Tuczno za 2022 rok 
wraz z opinią i wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Tuczna za 2022 rok; 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej; 
e) dyskusja. 
9. Podjęcie Uchwały Nr LV/428/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Tuczna absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
10. Podjęcie Uchwały Nr LV/429/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie powołania zespołu ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników. 
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11. Podjęcie Uchwały Nr LV/430/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Tuczno na 2023 r. 
12. Podjęcie Uchwały Nr LV/431/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Tuczno na lata 2023 - 2035. 
13. Podjęcie Uchwały Nr LV/432/2023 Rady Miejskiej w Tucznie zmieniająca Uchwałę Nr LIII/414/2023 
Rady Miejskiej w Tucznie z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania przez Gminę 
Tuczno na wykonanie usługi oświetlenia na terenie administrowanym przez Gminę Tuczno. 
14. Podjęcie Uchwały Nr LV/433/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia zasad udzielenia 
dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
15. Podjęcie Uchwały Nr LV/434/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tuczno. 
16. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
18. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej. 
19. Zamknięcie LV Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
 
Przewodnicząca zaproponowała by wprowadzić do porządku obrad poniższe punkty: 
 
-Podjęcie Uchwały Nr LV/435/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 
 
ZA - 14 
PRZECIW – 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0  
 
- Podjęcie Uchwały Nr LV/436/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaciągnięcia kredytu na 
finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa sieci wodociągowej i komunalnej oczyszczalni 
ścieków wraz z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Marcinkowice”. 
 
ZA - 14 
PRZECIW – 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0  
 
- Podjęcie Uchwały Nr LV/437/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej 
na terenie gminy Tuczno do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
 
ZA - 14 
PRZECIW – 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0  
 
- Podjęcie Uchwały Nr LV/438/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej 
na terenie gminy Tuczno do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
 
ZA - 14 
PRZECIW – 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0  
 
- Podjęcie Uchwały Nr LV/439/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wprowadzenia Regulaminu 
korzystania ze świetlic wiejskich należących do Gminy Tuczno 
 
ZA - 14 
PRZECIW – 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0  
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- Podjęcie Uchwały Nr LV/440/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie regulaminu korzystania ze 
Stadionu Miejskiego i kortu tenisowego w Tucznie. 
 
ZA - 14 
PRZECIW – 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0  
 
- Podjęcie Uchwały Nr LV/441/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości - nr 95 obręb Marcinkowice stanowiącej własność Gminy Tuczno. 
 
ZA - 14 
PRZECIW – 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0  
 
 
Radni jednogłośnie zagłosowali za wprowadzeniem wszystkich punktów do porządku obrad, 
Przewodnicząca odczytała nowy porządek obrad: 
 
1. Otwarcie LV Sesji Rady Miejskiej w Tucznie i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej w Tucznie. 
4. Informacja Burmistrza Tuczna z działalności międzysesyjnej. 
5. Przedstawienie raportu o stanie gminy za 2022 rok. 
a) Debata nad raportem. 
6. Podjęcie Uchwały Nr LV/426/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Tuczna wotum zaufania. 
7. Podjęcie Uchwały Nr LV/427/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2022 rok. 
8. Absolutorium dla Burmistrza Tuczna: 
a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy Tuczno za 
2022 rok; 
b) przedstawienie opinii przez Komisję Spraw Społecznych i Budżetu oraz Komisję Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska o wykonaniu budżetu gminy Tuczno za 2022 rok; 
c) odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Tuczno za 2022 rok 
wraz z opinią i wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Tuczna za 2022 rok; 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej; 
e) dyskusja. 
9. Podjęcie Uchwały Nr LV/428/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Tuczna absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
10. Podjęcie Uchwały Nr LV/429/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie powołania zespołu ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników. 
11. Podjęcie Uchwały Nr LV/430/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Tuczno na 2023 r. 
12. Podjęcie Uchwały Nr LV/431/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Tuczno na lata 2023 - 2035. 
13. Podjęcie Uchwały Nr LV/432/2023 Rady Miejskiej w Tucznie zmieniająca Uchwałę Nr LIII/414/2023 
Rady Miejskiej w Tucznie z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania przez Gminę 
Tuczno na wykonanie usługi oświetlenia na terenie administrowanym przez Gminę Tuczno. 
14. Podjęcie Uchwały Nr LV/433/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia zasad udzielenia 
dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
15. Podjęcie Uchwały Nr LV/434/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tuczno. 
16. Podjęcie Uchwały Nr LV/435/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
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wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 
17. Podjęcie Uchwały Nr LV/436/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaciągnięcia kredytu na 
finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa sieci wodociągowej i komunalnej oczyszczalni 
ścieków wraz z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Marcinkowice”. 
18. Podjęcie Uchwały Nr LV/437/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaliczenia drogi 
wewnętrznej na terenie gminy Tuczno do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
19. Podjęcie Uchwały Nr LV/438/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaliczenia drogi 
wewnętrznej na terenie gminy Tuczno do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
20. Podjęcie Uchwały Nr LV/439/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wprowadzenia Regulaminu 
korzystania ze świetlic wiejskich należących do Gminy Tuczno 
21. Podjęcie Uchwały Nr LV/440/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie regulaminu korzystania ze 
Stadionu Miejskiego i kortu tenisowego w Tucznie. 
22. Podjęcie Uchwały Nr LV/441/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości - nr 95 obręb Marcinkowice stanowiącej własność Gminy Tuczno. 
23. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
25. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 
26. Zamknięcie LV Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
 

Przewodnicząca po odczytaniu porządku obrad rozpoczęła głosowanie: 

ZA – 14 

PRZECIW – 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0 

Ad. Pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej w Tucznie. 

Wobec braku wniosków do protokołu, rozpoczęto głosowanie. 

ZA - 13 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 1 

Ad. Pkt. 4 

Informacje Burmistrza Tuczna z działalności międzysesyjnej. 

Sprawozdanie obejmuje okres od 26 maja 2023 do 29 czerwca 2023 r. 27 maja Burmistrz miała miejsce 

uroczysta zbiórka z okazji Dnia Strażaka. 30 maja odbyło się walne zebranie członków stowarzyszenia, 

Partnerstwo Drawy z Liderem Wałeckim. Przyjęto sprawozdanie finansowe oraz udzielono absolutorium 

dla zarządu. 30 maja – 30 letnie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Szczecinie. Odbyło 

się również posiedzenie Komisji Rewizyjnej jak również, dzień dziecka w Marcinkowicach. 1 czerwca 

przekazano autobus szkolny, Burmistrz podziękował za przygotowanie całej uroczystości. 6 czerwca 

odbyło się spotkanie z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Wałczu, ponawiano 

prośbę o udzielenie wsparcia dofinansowania punktu serwisowego aparatów tlenowych. 6 czerwca 

odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 7 czerwca odbyło się 

spotkanie organizacyjne w sprawie Etno Tuczno Festiwal. Gmina udziela 5 tysięcy złotych 

dofinansowania natomiast z budżetu GOKu będzie przekazane 10 tysięcy złotych. 12 czerwca odbyło 
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się spotkanie Zarządu Stowarzyszenia Na Rzecz Wsparcia Rozwoju Gmin Powiatu Wałeckiego. 

Rozmawiano o społecznej radzie konsultacyjnej. Burmistrz zaproponował Dyrektor GOKu. 17 czerwca 

odbyły się dalsze praca w ramach zespołu lokalnej współpracy z Nadleśnictwem Tuczno, rozmowy 

dotyczyły projektu urządzania lasów, zwiększono funkcję społeczną lasów. Tego dnia odbył się również 

Dzień Dziecka w Jamienku oraz Piknik Sołecki w Mącznie. Spotkanie z projektantem, dotyczyło one 

projektu wodociągów (Tuczno, Zdbowo, Mączno). 21 czerwca, uroczyste zakończenie roku szkolnego w 

„zerówce”. 22 czerwca nastąpił odbiór systemu Oczyszczalni Ścieków, odbyło się również posiedzenie 

Komisji Spraw Społecznych i Budżetu. 23 czerwca – uroczystości zakończenia roku szkolnego w Tucznie 

oraz Marcinkowicach. 24 czerwca odbył się Festyn Rodzinny w Jeziorkach. 27 czerwca odbyło się 

podsumowanie inwentaryzacji przyrodniczej stawu w Jeziorkach oraz posiedzenie Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska. Na zaproszenie Prezes Stowarzyszenia KOT Burmistrz brał udział w 

podsumowaniu projektu Dolina Szczęścia.  

Ad. Pkt. 5 

Przedstawienie raportu o stanie gminy za 2022 rok. 
Burmistrz zaprezentował radnym raport o stanie gminy za 2022 rok z naciskiem na najważniejsze jego 

elementy. Prezentacja przygotowana przez Burmistrza oparta o raport o stanie gminy za 2022 rok 

stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. Pkt. 5a 

Debata nad raportem. 

Głos zabrał radny Gajzler. Zauważył, że wzrasta różnica między dochodami, a wydatkami, jest to wynik 

inwestycji, które były planowane od dłuższego czasu. Są one bardzo potrzebne jednak zwiększa to 

poziom wydatków. Radny zauważa niebezpieczny trend, gdzie wszystkie gminy muszą zwracać się do 

rządzących o pieniądze, wiele inwestycji jest uzależnionych od dotacji z ministerstw. Radny zaznaczył, 

że uwag do raportu nie zgłasza.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Zauważył, że wzrost kosztów obsługi długu jest znacząca. Radny pytał o 

udział kontroli w 2022 roku, konkretnie chciałby się dowiedzieć, czy odbył się audyt finansowy.  

Głos zabrała Pani Skarbnik, kontrola finansowa odbywa się co 4 lata, gminę kontroluje Regionalna Izba 

Obrachunkowa. Pani Skarbnik ma stały kontakt z Panią Kolegiant z RIO, która analizuje budżet gminy. 

Pani Skarbnik poinformowała o kontroli z Urzędu Wojewódzkiego dotyczącej kontroli dotacji, które 

otrzymuje MGOPS na realizację wszelkich zadań.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. W zeszłym roku wystąpiło pewne przekroczenie zawarte w ustawie, 

dlatego też radny pytał o kontrole.  

Głos zabrała Pani Skarbnik, przekazała, że aktualnie trwa audyt w tej sprawie, kontroluje to firma 

zewnętrzna. Przekazała również, że aktualnie trwa kontrola NIK dotycząca gospodarki w obiegu 

zamkniętym.  

Głos zabrał radny Gajzler. Zdziwiły radnego kwoty na jednego ucznia w szkołach, są podobne.  

Głos zabrał Burmistrz. Poinformował, że takie są wyliczenia, dzieląc wydatki na szkoły na 
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poszczególnych uczniów.  

Głos zabrała radna Milewska. Podziękowała mieszkańcom za liczne szczepienia dzięki czemu gmina 

zyskała 1 mln złotych.  

Burmistrz również podziękował mieszkańcom.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Podjął temat wyników egzaminów.  

Głos zabrała Zastępczyni Burmistrza. W związku z wynikami wprowadzane są i opracowywane programy 

poprawy efektywności kształcenia. Zaznaczyła, że są uczniowie, którzy osiągają wysokie wyniki 

egzaminów. Przekazała, że w przyszłym roku w Marcinkowicach w klasie VIII będzie 4 uczniów.  

Głos zabrał Burmistrz. Uznał, że przekrój wyników zależy również od wielkości miasta, charakteru 

jednostki. Poinformował, że możliwym jest do sprawdzenia korelacja między ocenami danych uczniów, 

a ich wynikami na egzaminach.  

Głos zabrała Zastępczyni Burmistrza, co roku niestety zwiększa się liczba uczniów z opiniami i 

orzeczeniami. Dostosowuje się wymagania edukacyjne dla tych uczniów. Uczniowie tacy piszą 

identyczny egzamin, a różnicą jest jedynie wydłużenia czasu pisania egzaminu.  

Głos zabrał radny Gajzler. Uważa, że jeśli są widoczne jakieś problemy, to należy na nie reagować. 

Zauważył również, że lepsze diagnozy w dzisiejszych czasach powodują, że coraz więcej dzieci uzyskuje 

opinie, orzeczenia.  

Głos zabrała radna Milewska, pytała jaki mniej więcej odsetek uczniów w Marcinkowicach jest z różnymi 

dysfunkcjami.  

Głos zabrała Zastępczyni Burmistrza, na 58 dzieci, występuje ponad 20 dzieci z opiniami, w tym 3 

uczniów ma orzeczenia. W zeszłym roku na 8 uczniów piszących egzamin, 4 z nich posiadała opinie o 

dostosowaniu wymagań edukacyjnych. W przyszłym roku na 4 uczniów przystępujących do egzaminu, 

3 z nich posiada opinie o dostosowaniu wymagań edukacyjnych.  

Głos zabrał radny Gajzler. Uważa, że mimo wszystko należy być czujnym względem tych wyników.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Radnemu w raporcie brakuje informacji przy pewnych zajęciach czy były 

one finansowane przez gminę czy w inny sposób.  

Głos zabrał radny Gajzler. Uznał, że funkcjonowanie osobno GOKu oraz Biblioteki przynosi pozytywny 

skutek. Podziękował dyrektorowi Biblioteki za jego wysiłki. Radny zauważył, że są różne oczekiwania 

względem działalności GOKu, może warto to w gronie radnych przedyskutować.  

Głos zabrał radny Sochacki. Zauważył, iż Tuczno ma GOK, ale nie ma świetlicy. Młodzież nie ma gdzie 

się podziać popołudniami i nie tylko, szczególnie w czasie wiosny, jesieni i zimy.  

Głos zabrał radny Gajzler. Poruszył temat warunków lokalowych. Biblioteka ma bardzo mało miejsca, 

GOK ma również tylko jedną salę. Radny uważa, że należy rozważyć pomysł przejęcia Starej Remizy 

przez GOK. Sala w Remizie mogłaby być również dobrym miejscem na posiedzenia Komisji Rady 

Miejskiej w Tucznie.  

Głos zabrał Burmistrz. Zauważył, że należy skupić się na dalszej perspektywie. Zdaniem Burmistrza 

należy rozważyć budowę nowej siedziby GOK. Jest nowy nabór wniosków dotyczących Polskiego Ładu, 
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jednak Burmistrz uważa, że najpierw należałoby się zająć Rusinowem. Występuje tam problem ze 

zbiornikami na ścieki. 

Głos zabrała radna Milewska, zauważyła, że GOK do godzin popołudniowych jest pusty.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. 3594 osoby, tyle osób zostało uwzględnionych w raporcie względem opłat 

za odpady. Radny pytał, czy gmina szuka brakujących osób, które nie złożyły deklaracji.  

Głos zabrał Burmistrz Tuczna. Poinformował, że sytuacja jest monitorowana, sytuacja taka istnieje z 

różnych przyczyn, szczególnie jeśli chodzi o młodzież, która uczy się w innych miastach. Młodzież ta 

często nie jest ujmowana w deklaracjach.  

Głos zabrał radny Gajzler, jest zaskoczony, że nastąpił wzrost poziomu recyklingu z 11% na 39%.  

Radny poruszył temat stanu sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Uważa, że poziom skanalizowania na 

poziomie niecałych 60% to nie jest poziom zadowalający. Radny uważa, że część raportu powinna 

szerzej dotyczyć ZGKiMu.  

Głos zabrał radny Kowalisko. Zgłosił, że dobrym pomysłem byłoby w raporcie umieścić informacje 

dotyczące czasu od pozyskania środków do zrealizowania inwestycji.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz, uważa, że przy nowym budżecie należy więcej funduszy zarezerwować 

na dofinansowania do przydomowych oczyszczalni.  

Głos zabrał Burmistrz Tuczna. Uznał, że w kwestii gospodarki wodno-ściekowej jest za kompleksowymi 

rozwiązaniami. Należy wykonać projekt kanalizacji Rzeczycy i Jeziorek.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Chciałby się zapoznać z ewentualnymi projektami oraz informacjami o 

szacunkowych kosztach inwestycji. 

Głos zabrał radny Gajzler, uznał, że część dotycząca ochrony środowiska jest bardzo krótka, pokazuje 

to, że gmina nie ma problemu z ochroną środowiska lub też raport jest mało rzetelny w tym zakresie. 

Radny poruszył temat elektrowni w Rzeczycy jak również spraw lęgowych ptaków na jeziorze 

Liptowskim.  

Głos zabrała radna Milewska, pytała o realizację Programu Czyste Powietrze. 

Głos zabrał Burmistrz, który poinformował, że Program jest cały czas realizowany.  

Głos zabrał radny Gajzler. Uznał, że informacje dotyczące przestępstw są skąpe, mało szczegółowe, nie 

ma również poziomu wykrywalności. Poruszył również temat współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, uważa, że nie jest on dobry, realizacja nie spełnia większości wymienionych w nim 

priorytetów. Zdaniem radnego dobrym krokiem jest reaktywacja Klubu „Jedność”.  

Głos zabrał Burmistrz, zauważa wzrost aktywności społecznej.  

Głos zabrał radny Sochacki. Poinformował, że razem ze znajomymi społecznie naprawiali kort w Tucznie. 

Dzięki Panu Burmistrzowi jest bardzo dużo chętnych na zajęcia tenisowe. Uznał, że warto zastanowić 

się nad takimi zajęciami na sierpień.  

Głos zabrała Zastępczyni Burmistrza, poinformowała, że pomysł na zajęcia był, jednak prowadzący nie 

miał już wolnych terminów.  

 



 

9 
 

Ad. Pkt. 6 

Podjęcie Uchwały Nr LV/426/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Tuczna wotum zaufania. 

Po dyskusji nad raportem Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym przeszła do głosowania: 

ZA - 12 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 

 

Ad. Pkt. 7 

Podjęcie Uchwały Nr LV/427/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca przeszła 

do głosowania: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 8 

Absolutorium dla Burmistrza Tuczna 

Ad. Pkt. 8a 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy Tuczno 

za 2022 rok; 

Przewodnicząca odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 

Tuczno za 2022 rok 

 

Ad. Pkt. 8b 

Przedstawienie opinii przez Komisję Spraw Społecznych i Budżetu oraz Komisję Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska o wykonaniu budżetu gminy Tuczno za 2022 rok; 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Budżetu oraz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska odczytali opinie o wykonaniu budżetu gminy Tuczno za 2022 rok 

 

Ad. Pkt. 8c 

Odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Tuczno za 2022 rok 

wraz z opinią i wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Tuczna za 2022 rok; 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu 

gminy Tuczno za 2022 rok wraz z opinią i wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Tuczna za 

2022 rok. 

 

Ad. Pkt. 8d 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej; 

Przewodnicząca odczytała Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Ad. Pkt. 8e 

Dyskusja 
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Wobec braku głosów chętnych do dyskusji, Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu tj. głosowania 

nad uchwałą Nr LV/428/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tuczna 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Ad. Pkt. 9 

Podjęcie Uchwały Nr LV/428/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Tuczna absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym rozpoczęła głosowanie: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

Przewodnicząca Rady pogratulowała uzyskania absolutorium oraz podziękowała za pracę, 

podziękowała również Pani Skarbnik w imieniu całej Rady.  

Głos zabrał Burmistrz, podziękował za tak pozytywną ocenę jego pracy, Burmistrz podziękował radnym, 

Pani Przewodniczącej, Pani Skarbnik jak i całemu zespołowi urzędników.  

 

 

Ad. Pkt. 10 

Podjęcie Uchwały Nr LV/429/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie powołania zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Radni wybrali z obecnych kandydatów na ławników, zaproponowano oraz wprowadzono do projektu 

uchwały następujących członków: 

Radna Bożena Milewska – Przewodnicząca 

Daniel Cieślak – Z-ca Przewodniczącej 

Izabela Kwiecińska – członek 

Paweł Sochacki – członek 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym rozpoczęto głosowanie: 

ZA – 14 

PRZECIW – 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 11 

Podjęcie Uchwały Nr LV/430/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Tuczno na 2023 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym głos zabrała Pani Skarbnik, która przedstawiła 

radnym zmiany w budżecie zawarte w uzasadnieniu do niniejszej uchwały.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Radny pytał, czy w uchwale są ujęte plany wydatków na energię 

elektryczną do końca roku.  

Głos zabrała Pani Skarbnik, poinformowała, że takiej informacji nie zna, jeśli chodzi o szkoły i 

przedszkole oraz żłobek, zwiększono środki o kwoty, które wynikały z pism kierowników jednostek. Pani 

Skarbnik sprostowała pomyłkę pisarską, zmiana została wprowadzona do ostatecznej uchwały.  

Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie: 

ZA – 14 

PRZECIW – 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 0 
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Ad. Pkt. 12 

Podjęcie Uchwały Nr LV/431/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Tuczno na lata 2023 - 2035. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Głos zabrała Pani Skarbnik, przekazała, że uchwała zawiera wszystkie zmiany zawarte w uchwale o 

zmianach w budżecie na 2023 rok. Zwróciła uwagę na kształtowanie się kwoty długu. W 2023 roku 

następuje zmniejszenie tej kwoty, ze względu na inne zaplanowanie pożyczki. To samo dotyczy roku 

2024, tu można zauważyć nieznaczny wzrost. Pani Skarbnik podjęła temat kolejnych uchwał 

budżetowych. 

ZA – 14 

PRZECIW – 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 13 

Podjęcie Uchwały Nr LV/432/2023 Rady Miejskiej w Tucznie zmieniająca Uchwałę Nr LIII/414/2023 

Rady Miejskiej w Tucznie z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania przez 

Gminę Tuczno na wykonanie usługi oświetlenia na terenie administrowanym przez Gminę 

Tuczno. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Głos zabrała Skarbnik Gminy. Wyjaśniła radnym, że zmiana wynika z tego powodu, iż zmniejszono daną 

kwotę o środki, które będą przeznaczone na obsługę.  

Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie: 

ZA - 12 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 

 

 

Ad. Pkt. 14 

Podjęcie Uchwały Nr LV/433/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia zasad udzielenia 

dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Głos zabrał prawnik, który poinformował o zmianie, którą należy wprowadzić do projektu uchwały, zmiany 

zostały naniesione na ostateczną wersję uchwały.  

Rozpoczęto głosowanie: 

ZA – 14 

PRZECIW – 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 15 

Podjęcie Uchwały Nr LV/434/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tuczno. 
Przewodnicząca po odczytaniu uchwały rozpoczęła głosowanie wobec braku chętnych głosów do 
dyskusji. 
ZA – 14 

PRZECIW – 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 0 
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Ad. Pkt. 16 

Podjęcie Uchwały Nr LV/435/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Wobec braku głosów w dyskusji rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 17 

Podjęcie Uchwały Nr LV/436/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaciągnięcia kredytu na 
finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa sieci wodociągowej i komunalnej 
oczyszczalni ścieków wraz z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Marcinkowice”. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Nikt nie zabrał głosu w sprawie projektu uchwały, 
Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie: 
ZA - 12 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 

 
 

Ad. Pkt. 18 

Podjęcie Uchwały Nr LV/437/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaliczenia drogi 

wewnętrznej na terenie gminy Tuczno do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Wobec braku głosów do dyskusji rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 19 

Podjęcie Uchwały Nr LV/438/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zaliczenia drogi 

wewnętrznej na terenie gminy Tuczno do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Wobec braku głosów do dyskusji rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 20 

Podjęcie Uchwały Nr LV/439/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

korzystania ze świetlic wiejskich należących do Gminy Tuczno. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Głos zabrał radny Gajzler, prosił o doprecyzowanie najemców/użyczających. Wprowadzono zmianę i 

słowa użyczający zastąpioną biorących w użyczenie. 

Głosowanie: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 
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Ad. Pkt. 21 

Podjęcie Uchwały Nr LV/440/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie regulaminu korzystania ze 

Stadionu Miejskiego i kortu tenisowego w Tucznie. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Wobec braku głosów do dyskusji rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 22 

Podjęcie Uchwały Nr LV/441/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości - nr 95 obręb Marcinkowice stanowiącej własność Gminy Tuczno. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Wobec braku głosów do dyskusji rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 14 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 23 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

Przewodnicząca odczytała interpelacje radnego Gajzlera oraz odpowiedzi.  

Głos zabrał radny Gajzler, nadal utrzymuje prośbę, aby przekazać pracownikom urzędu informacje o 

dostępie do informacji publicznej oraz odniósł się do swoich pism.  

Głos zabrał mieszkaniec Tuczna, członek Koła Emerytów. Odniósł się do wpisów na fanpage radnego 

Gajzlera, komentarzy pod postami. Emeryci zostali posądzeni o kradzież rzeczy z obiektu Starej Remizy. 

Mieszkaniec przekazał, że po zakończeniu zajęć przez Stowarzyszenie w Starej Remizie, osobiście 

wszelkie rzeczy odwoził do członka Stowarzyszenia. Mieszkaniec również poinformował, że jeśli Emeryci 

nie zostaną przeproszeni przez autora wpisów i komentarzy, sprawa zostanie skierowana do sądu.  

Głos zabrał Burmistrz, zwrócił się do Seniorów. Uważa, że formułowanie takich treści względem 

Emerytów/Seniorów jest skandaliczne i niedopuszczalne.  

Głos zabrała członkini Koła Emerytów. Poinformowała, że każda grupa ma swoje problemy, jednak mało 

kto interesuje się seniorami jak również nikt w tej dyskusji nie zauważa, ile Emeryci w Remizie robią.  

Głos zabrał radny Gajzler. Radny przedstawił, że nigdzie nie napisał nic złego na temat Koła Seniorów. 

Słowa dotyczące Przewodniczącej Koła Radny opiera o swoje doświadczenie. Radny odpowiedział 

członkini Koła, że zajmuje się wieloma rzeczami w Gminie Tuczno, zapewne, gdyby radny otrzymał 

prośbę o pomoc, pomógłby. Radny zaznaczył, że musi się znaleźć miejsce dla wszystkich. Radny odniósł 

się również do komentarzy na swoim fanpage, uznał, że jego strona jest miejscem, gdzie on sam był 

najczęściej obrażany. Radny uznał, że dopóki nie dochodzi do przestępstwa, nie usuwa wypowiedzi 

innych.  

Głos zabrała Członkini Koła, poinformowała, że jeśli raz najdą na siebie dane terminy, można to wyjaśnić, 

Emeryci spotykają się raz w tygodniu, w piątki, czasem bywały również środy.  

Głos zabrała Przewodnicząca, zwróciła uwagę na wpisy radnego Gajzlera, które zdaniem 

Przewodniczącej, w większości przeinaczają rzeczywistość. Znaczna część wpisów stanowi prowokację 

do hejtu oraz złych wpisów. Przewodnicząca odniosła się m.in. do wpisu radnego dotyczącego muralu 

na budynku GOKu.  

Głos zabrał radny Gajzler, poinformował, że odnosił się wiele razy do elewacji GOKu oraz do tego, że w 

czasie, kiedy budynkiem zarządzało już kilku dyrektorów z rzędu, nikt z tym nic nie zrobił.  



 

14 
 

Głos zabrała Zastępczyni Burmistrza. Porównała budżet GOKu do budżetu szkoły, szkoła planując 

budżet uwzględnia pieniądze na remonty, różnego rodzaju prace. W wyjątkowych przypadkach prosi się 

Burmistrza o środki, jednak zdecydowaną większość rzeczy się planuje.  

Członkini koła zabrała głos, uznała, że jeśli będzie więcej gospodarzy remizy, to ostatecznie nikt nie 

będzie nią zarządzał.  

Głos zabrała członkini Koła, pytała dlaczego GOK działa tylko w godzinach 8-16, czy nie byłoby 

możliwości rozszerzyć tej działalności o godziny wieczorne. Dzieci mogłyby przychodzić do GOKu, 

Remiza jednak ma zimne pomieszczenie, które trudno dogrzać w zimowy okres.  

Głos zabrał radny Błażewicz. Poinformował zebranych gości, że nie wszyscy radni są tacy sami, na 

radnych można liczyć, uważa, że stworzenie Rady Seniorów jest bardzo dobrym pomysłem. Radny 

poinformował, że w sprawie dostępu do informacji w urzędzie nigdy nie spotkał się z żadną odmową. 

Poprosił Burmistrza o stworzenie dokumentu na podstawie przepisów prawa w sprawie dostępu do 

informacji w urzędzie.  

Głos zabrał Burmistrz. Podziękował radnemu za jego słowa. Powrócił do słów Przewodniczącej Rady. 

Burmistrz uważa, że radny Gajzler prowokuje do negatywnego zachowania. Przytoczył również oraz 

przeanalizował wpis dotyczący Kaplicy.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady, uważa, że radny Gajzler przychodzi na posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych i Budżetu, której jest przewodniczącym - nieprzygotowany. Przytoczyła sytuację, gdy radny 

wiedząc o sytuacji Kaplicy, wiedząc o budżecie z tym związanym przekonuje członków Komisji, że można 

to zrobić dużo taniej jednak nie podając żadnych faktów. Przewodnicząca zaznaczyła, że radni nie mogą 

opierać się na domysłach oraz czymś czego nie ma.  

Głos zabrał radny Gajzler. Poinformował, że rozmawiał o tej sprawie z Burmistrzem, informował go, że 

inwestycje można wykonać mniejszym kosztem. Radny poinformował, że po dowiadywał się, iż w 

projekcie można ograniczyć wydatki o kilkaset tysięcy złotych. Wskazał również dobudowę do budynku 

ZGKiM, gdzie metraż dobudowanych pomieszczeń jest podobny do wielkości kaplicy, jednak koszty, 

wraz z modernizacją są dużo mniejsze.  

Głos zabrał radny Kowalisko. Zauważył, że zdarza się, że wiele rzeczy różni radnych, nastąpiło dużo 

zmian w aktualnej kadencji, jednak zawsze można było o wszystkim porozmawiać. Poinformował 

również, że cieszy się, z tego emeryci mają swój azyl. Poprosił również Burmistrza, aby sytuacja w 

Remizie pozostała taka jaka jest, aby emeryci zarządzali Remizą. Radny zauważył, że radni powinni 

łączyć mieszkańców, a nie ich dzielić, opierając się na słowach Przewodniczącej Rady, uważa, że jeśli 

Przewodniczący Komisji jest nieprzygotowany i nie daje dojść do głosu innym członkom, coś jest nie tak.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Przychyla się do pomysłu stworzenia Rady Seniorów. Radny ponownie 

poruszył temat drzwi w lokalu wyborczym w Rzeczycy. Pytał również na jakim etapie jest sprawa alejek 

na cmentarzu oraz na jakim etapie jest sprawa, którą zgłaszała Pani Sołtys.  

Głos zabrała Zastępczyni Burmistrza. Po rozmowach z Panią Sołtys, obie Panie doszły do wniosku, że 

nie jest to sprawa pilna, jeśli uda się znaleźć w budżecie pieniądze, zostaną one naprawione.  

Głos zabrał Burmistrz w sprawie alejek na cmentarzu, osoba, której przydzielono prace publiczne 

zadeklarowała, że zajmie się tym tematem.  

Głos zabrał radny Gajzler. Uważa, że drzwi w Rzeczycy są w fatalnym stanie i nadają się do wymiany.  

Radny złożył rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych i Budżetu.  

Podjęto decyzję, że na kolejnej Sesji RM zostanie wybrany nowy przewodniczący Komisji Spraw 

Społecznych i Budżetu.  

Głos zabrała Zastępczyni Burmistrza, która poprosiła o wyrażenie opinii w sprawie dofinansowania do 

respiratora dla szpitala. 

Uznano, że należy przedyskutować temat na Komisji Spraw Społecznych i Budżetu.  

Głos zabrał radny Sochacki. Przedstawił informacje o finansowaniu policji, straży pożarnej. Uważa, że 

gmina nie ma już z czego dołożyć na dofinansowanie szpitala.  
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Głos zabrał Dyrektor Biblioteki, poinformował, że wpisy na portalu FB jednego z radnych spowodował 

utratę sponsora biblioteki. Z uwagi na wpisy na FB sponsor wycofał się z zakupu mebli dla biblioteki.  

Głos zabrał radny Gajzler. Uważa, że chwalebnie wypowiada się o działalności biblioteki, negatywnie 

wyrażał się na temat projektu logo dla biblioteki.  

Dyrektor Biblioteki zabrał głos, przytoczył wpisy, które negatywnie odbiły się na współpracy ze 

sponsorem, dotyczyły między innymi WOŚP oraz negatywnego oddziaływania słodyczy.  

Głos zabrał radny Gajzler. Radny uważa, że w niektórych sprawach nie może milczeć, podtrzymuje 

swoje, gdyż biblioteka powinna promować zdrowe odżywianie.  

Radny Sochacki zabrał głos, podjął temat tablicy informacyjnej na przejściu dla pieszych na drodze 

Wolności obok supermarketu, która miałaby za zadanie informowanie o zwolnieniu w tym miejscu.  

Burmistrz zaprosił wszystkich na pikniki w Zdbowie i Rusinowie.  

 

Ad. Pkt. 24 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Punkt został zrealizowany w punkcie poprzednim.  

 

Ad. Pkt. 25 

Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 

 

Ad. Pkt. 26 

Zamknięcie LV Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
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